
Skolebestyrelsesmøde – Sejs Skole mandag den 30. 

oktober 2024 kl. 19.30-21.30.  

Mødet afholdes i mødelokalet ved kontoret.  
 

Kommende mødedatoer: 12.12., 27.1., 25.3., 30.4., 26.5. og 19.6. 

Afbud: Jens, Stine, Anne,  

Dagsorden 
 

1. Orientering i øvrigt 

a) Skoleledelsen  

Om bl.a. personaleomsætning, økonomi, apv, status på pædagogisk-arkitektonisk-

program, kort om Folkeskolens Kvalitetsprogram, andet 

 

b) Skolebestyrelsesformanden 

Om bl.a. Opdatering på høringssvar omkring specialklasser 
Opdatering på ændringer i forventningen til bestyrelsen fra Skole & Forældre (S&F) 
Skoleudviklingssamtaler med bestyrelsesdeltagelse (S&F) 
 

c) Andre 

 

 

2. Trafik m.m. 

Der er siden sidste møde foretaget ændringer i trafikmulighederne omkring skolen, ligesom der 

nu bliver etableret en kørevej for materialer m.m. til brug for det kommende halbyggeri. KM 

orienterer om de seneste tiltag og kommende planer.  

a) Orientering om hvad der er i vente og sat i værk. 

b) Drøftelse af, hvordan skolebestyrelsen kan påvirke beslutninger og hvilke forhold vi skal 

prioritere at sætte fokus på. 

c) Evt. beslutning om udtalelse eller henvendelse til politikere eller myndigheder. 

 

Der bliver en byggevej i de næste år - der bliver passage for skolen (cykler og gående) 

til hallerne. Opmærksomhed på når byggevejen bliver åben, om børnene begynder at 

cykle på byggevejen sammen med den tunge trafik. 

Det kunne være fint, at forældre kan blive informeret om procesplanen, ændringer mm.  

KM kontakter folkene bag projektet.  

 



 

 

3. Nyt boligområde på campingpladsen 

Ifølge referater i Midtjyllands Avis og ditto på Facebookgruppen Sejs-Svejbæk-Info, er der i 

Plan- og vejudvalget truffet en 4-3 beslutning om at give tilladelse til, at der kan bygges 

seniorboliger – ca. 50 stk. – på campingpladsen. Udvalgsformanden har argumenteret for, at 

seniorboliger ikke påvirker institutioner og skole. Det kunne være interessant for 

skolebestyrelsen at høre nærmere fra politikerne om planerne, herunder tidsplanerne for en 

forventelig endelig beslutning, hvis den måtte være truffet. Se evt. referatet fra udvalgsmødet 

i Plan og Vej her,  

Referat fra udvalgsmødet i Plan og Vejudvalget 

samt det vedhæftede bilag, som er en side fra Midtjyllands Avis. 

a) Orientering om hvad vi ved om sagen ved bl.a. KM 

b) Drøftelse af, hvordan skolebestyrelsen skal reagere på beslutningen og hvilke forhold vi 

skal prioritere at sætte fokus på. 

 

Forslag om at stikke en føler ud hos børnehavernes bestyrelser – om de er 

interesserede i at sende en samlet tilkendegivelse/”positionspapir”. 

 

c) Evt. beslutning om udtalelse eller henvendelse til politikere eller myndigheder. 

Udkast til ”positionspapir” sendes til gennemsyn blandt bestyrelsen.  

 

4. Mødetid for de ældste elever (temadrøftelse jf. sidste mødes liste) 

Et af temaerne, som er blevet bragt frem som et forhold, som skolebestyrelsen skal drøfte, er 

elevernes mødetid i udskolingen. Vi skal på mødet drøfte, hvad vi tænker om det, idet der 

ligger implicit i sagen, at det handler om at overveje, om de ældste elever skal møde senere jf. 

erfaringer andre steder fra samt undersøgelser fra forskningen. 

a) Drøftelse af hvilke fordele det kunne have, hvis de ældste elever møder senere 

f.eks. 8.45 eller 10.00 

Ifølge noget forskning gavner det teenagere at møde senere – også en lille forskydning.  

TH Langs har gjort sig nogle erfaringer, Hvinningdal Skole afsøger muligvis muligheden. 

b) Drøftelse af hvilke ulemper det kunne have, hvis de ældste elever møder 

senere 

Hvad tænker de unge om at skulle være i skole til kl. 15-16? (fritidsaktiviteter, -jobs, 

hjælpetræner-tjans). 

Personaleforhold; ingen personaler er umiddelbart interesserede i at afprøve.  

- Personalerne giver udtryk for, at timerne mellem 8-10 er de bedste (eleverne er 

mest på) 

- Det kan også mindske mulighederne for samarbejde på tværs af afdelingerne i 

skolen; fælles forberedelse ligger for nuværende kl. 13.30-16.00. 

Skolebusser – der er en udfordring med at der ikke er busafgange til eleverne fra 

oplandet. 

https://dagsordener.silkeborg.dk/vis?Referat-Plan--og-Vejudvalget-d.03-09-2024-kl.12.00&id=ce721d64-6131-43ad-8178-a209bd557481


Nogle unge med erfaring med det, ender med at gå senere i seng – dvs. de er ikke 

mere friske. 

c) Drøftelse og beslutning om, hvorvidt vi skal indhente mere viden om hhv. 

fordele og ulemper i forhold til ideen.  

Hvis vi skal lave prøvehandlinger, kan det være i en afgrænset periode (fagdage, 

temauger).  

Vi skal være sikre på, at hvis vi vil lave prøvehandlinger, så skal vi sørge for, at 

bustider ikke hindrer nogle elever fra oplandet i at møde.  

d) Beslutning om hvorvidt vi arbejder videre med ideen eller lægger den på 

hylden 

Idéen lægges på hylden. 

 

5. Principper 

Skolebestyrelsen har vedtaget en række principper. En del af dem er obligatoriske for 

bestyrelsen at have udarbejdet. Da der sker løbende ændringer i Folkeskoleloven, er der behov 

for, at der laves ændringer og/eller tilpasninger i en del af dem. KM laver en summarisk 

gennemgang og udpeger hvilke, der set fra en skoleleders perspektiv, er mest påkrævende at 

bestyrelsen forholder sig til.  

Se principdokumentet her, som ligger på skolens hjemmeside: 

https://sejs.aula.dk/vaerdigrundlag-principper-og-praksis 

a) Gennemgang ved KM 

b) Drøftelse og prioritering af, hvornår vi ændrer de påpegede principper 

c) Beslutning om hvilken tidsplan vi går med.  

Udskydes. 

 

6. Prioritering af emner fra sidste møder 

På sidste møde blev det besluttet, at der skal foreligge en prioritering af de emner, som blev 

bragt frem. Nedenfor er der lavet en sådan prioritering, som Jesper uddyber til mødet. 

a) Orientering ved Jesper 

b) Evt. kommentarer og spørgsmål 

1. Prioriteret emner til arbejdet gennem skoleåret: (Skal ikke alle bearbejdes, hver gang) 
1. Rummelighedsprincip – Inklusion, Kønsbevidsthed, højt begavede børn m.m. 
2. Trafikforhold - herunder sikker skolevej 
3. Fysiske rammer – Hjerterum, udbygning, integration af naturen i Sejs-Svejbæk 
4. Sejs Skole som en attraktiv arbejdsplads 
5. Skolemad (NB! kræver ændrede rammer og ressourcer)  

2. Opfølgningspunkter: (Skal ikke alle bearbejdes, hver gang) 
1. Digital dannelse 
2. Devicepolitik 



3. Bestyrelsens forventninger til sig selv – Workshop fra sidste møde 
3. Kompetencematrix for bestyrelsen – Herunder Ledelsessparring 

 

 

7. Punkter til kommende møder 

Punkt 5 

Sammenlægning af klasser efter 5. kl.  

 

8. Evt.  

 

 


